
PROTOKÓŁ Nr LVIII/23 

z obrad sesji Rady Miejskiej w Chodczu 

odbytej w dniu 30 listopada 2023 roku 

 

           W obradach sesji uczestniczyło 12 radnych oraz: 

Burmistrz Chodcza – Jarosław Grabczyński 

Skarbnik Miasta i Gminy – Monika Matuszewska 

Radca Prawny – Dorota Grabczyńska 

a także sołtysi oraz pracownicy Urzędu Miasta i Gminy Chodecz. 

Obrady sesji były transmitowane i nagrywane. 

Proponowany  porządek  obrad 

1. Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 

- przyjęcie porządku obrad, 

- przyjęcie  protokołu  z  poprzedniej sesji, 

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie  międzysesyjnym. 

- przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza, 

- dyskusja, 

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  

międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

       -  dyskusja, 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę Chodecz od Gminy Boniewo części 

zadania z zakresu organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Drzewiecka Agata, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  LVIII/386/23, 

5. Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę Nr XXV/144/2012 z dnia 27 grudnia 2012r.                           

w sprawie określenia przystanku komunikacyjnego, warunków korzystania oraz ustalenia 

stawek opłat za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Miasto i Gmina Chodecz. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Drzewiecka Agata, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  LVIII/387/23, 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia cen biletów, opłat i uprawnień do bezpłatnych 

przejazdów w przewozie autobusami w publicznym transporcie zbiorowym organizowanym 

przez Miasto i Gminę Chodecz oraz w sprawie ustalenia Regulaminu przewozów w tym 

transporcie. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Drzewiecka Agata, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  LVIII/388/23, 



 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXII/154/20 Rady Miejskiej w Chodczu z dnia                            

25 listopada 2020r. w sprawie zmiany określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi a także 

zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 

nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących 

odpady biodegradowalne stanowiące odpady komunalne w przydomowych kompostownikach 

oraz określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 

w zakresie odbierania i unieszkodliwiania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  LVIII/389/23, 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie – p. Skarbnik MiG, 

-     opinia Komisji Budżetu i Finansów,                                                                                                                                                     

-     dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  LVIII/390/23, 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie – p. Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  LVIII/391/23, 

10. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego 

na 2024r. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie – p. Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  LVIII/392/23, 

11. Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego programu współpracy Miasta i Gminy Chodecz                  

z organizacjami pozarządowymi. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Grabczyńska Dorota, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  LVIII/393/23, 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Dorota Grabczyńska, 

       -     opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  LVIII/394/23, 

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Dorota Grabczyńska, 

       -     opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

       -     dyskusja, 



       -     podjęcie uchwały Nr  LVIII/395/23, 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych celem 

zaopiniowania projektów statutów sołectw gminy Chodecz. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - p. Dorota Grabczyńska, 

       -     opinia Komisji Statutowej, 

       -     dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  LVIII/396/23, 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy  

Chodecz na rok 2023. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - p. Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  LVIII/397/23, 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień podatku od nieruchomości. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie – p. Skarbnik MiG, 

-     opinia Komisji Budżetu i Finansów,                                                                                                                                                     

-     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  LVIII/398/23, 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Miasta i Gminy 

Chodecz. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie – p. Justyna Matuszewska, 

-     opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej,                                                                                                                                                     

-     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  LVIII/399/23, 

18. Interpelacje i zapytania  radnych. 

19. Sprawy bieżące  i  wolne wnioski. 

20. Zakończenie  obrad  sesji. 

 

Ad.1 Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

    W sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o godz.13:00 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu – Pani Anna Twardowska dokonała otwarcia obrad 

LVIII sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych oraz pozostałe osoby obecne na sali. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 12 radnych na stan 

ustawowy 15 radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do 

podejmowania uchwał. Przewodnicząca Rady Miejskiej przeszła do następnego punktu 

porządku obrad i przedstawiła proponowany porządek obrad. Poddała porządek obrad sesji pod 

głosowanie. Za przyjęciem porządku obrad głosowało 12 radnych, przeciw 0, wstrzymało 0, 

porządek został przyjęty.  

         Przewodnicząca stwierdziła, iż Rada Miejska będzie obradowała według przyjętego 

porządku obrad. Następnie przekazała, iż protokół z obrad LVII/23 sesji został sporządzony, 

był wyłożony do wglądu, każdy zainteresowany miał możliwość zapoznania się z protokołem                  

w biurze rady. Protokół został poddany pod głosowanie. Za przyjęciem protokołu Nr LVII/23 

głosowało 12 radnych, przeciwnych 0, wstrzymujących 0. Przewodnicząca Rady stwierdziła, 

iż protokół z poprzedniej sesji został przyjęty 12 głosami za.   

 



Ad.2 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 

    Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Burmistrza Chodcza                

o przedłożenie sprawozdania z działalności międzysesyjnej. Burmistrz udzielił informacji, iż  

w okresie międzysesyjnym z ważniejszych rzeczy miały miejsce następujące wydarzenia:  

- przygotowujemy się do przetargów, które planujemy ogłosić w najbliższym czasie m.in. na 

remont obiektów gminnych czyli burmistrzówki, budynku przy ul. Kaliskiej, dachu                                

w Strzyżkach. Trwają prace przygotowawcze, konsultacje z projektantem. Myślę, że                              

w najbliższej przyszłości będziemy już gotowi do ogłoszenia tych przetargów, oczywiście 

wykonawstwo prac planujemy w przyszłym roku; 

- zlecone są również projekty na przebudowę dróg gminnych w ramach dofinansowania, które 

dostaliśmy, promesy w ramach Polskiego Ładu oraz dofinansowania z Urzędu 

Wojewódzkiego; 

- przy wiatraku Koźlak powstała wiata drewniana, pod tą wiatą drewnianą będzie wystawa stała 

maszyn rolniczych konnych z okresu międzywojennego i starszych, które udostępni nam tam, 

wstawi bezpłatnie pan Stanisław Kaniewski – kolekcjoner, kiedyś z Pyszkowa, teraz już                         

z Chodcza i Pan Kaniewski będzie opiekunem tej wystawy; 

- Zakład Gospodarki Komunalnej w Chodczu przygotowuje się do budowy bloków za starą 

apteką. Pozwolenia na budowę już są od jakiegoś czasu gotowe, teraz trwają przygotowania do 

sfinansowania tej inwestycji oraz ogłoszenia przetargu.     

 

Na tym zakończono. Dyskusji nie było. 

 

Ad.3 Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

 

    Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Przewodniczących Komisji stałych                                  

o przedłożenie sprawozdań ze swych posiedzeń w okresie międzysesyjnym.               

1) Komisja Rewizyjna – radny Kluzik Bohdan przedstawił, iż Komisja w okresie 

międzysesyjnym nie obradowała.  

2) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – radny Grzegorz Makowiecki przedstawił, iż 

Komisja w okresie międzysesyjnym obradowała raz. Przewodnia tematyka to stawki 

podatkowe i opłaty lokalne na rok 2024, zmiany do budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 

2023 oraz opiniowanie uchwał. Komisja rozpatrywała także pisma skierowane do Komisji – 

odpowiedzi znajdują się w protokole.  

3) Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej – radny Feliniak Wiesław 

przedstawił, iż w okresie międzysesyjnym Komisja obradowała dwa razy. Tematyka 

przewodnia to stawki podatku rolnego na rok 2024 oraz przygotowanie do zimowego 

utrzymania dróg w gminie Chodecz. Rozpatrzyliśmy również pisma skierowane do Komisji 

oraz opiniowaliśmy uchwały na dzisiejszą sesję.  

4) Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – radna Ewa Kwiatkowska 

przekazała iż w okresie międzysesyjnym Komisja obradowała raz. Opiniowała uchwały oraz 

rozpatrywała pisma skierowane do Komisji. Odpowiedzi znajdują się w protokole. 

5) Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – radny Stempczyński Jerzy 

przedstawił, iż Komisja w okresie międzysesyjnym nie obradowała.  



6) Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – radny Łuczak Roman przekazał,                   

iż w okresie międzysesyjnym Komisja obradowała raz. Rozpatrywała petycje skierowane do 

Komisji. 

Dyskusji nie było. 

Ad.4 Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę Chodecz od Gminy Boniewo 

części zadania z zakresu organizacji publicznego transportu zbiorowego.  

 

                  Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie podjęcia uchwały dotyczącej 

przejęcia przez Gminę Chodecz od Gminy Boniewo części zadania z zakresu organizacji 

publicznego transportu zbiorowego poprosiła Panią Agatę Drzewiecką. Pani Agata 

poinformowała, iż jak co roku Gmina Chodecz złożyła wniosek do Urzędu Wojewódzkiego                 

w ramach funduszu rozwoju przewozów autobusowych. Z informacji telefonicznej jaką 

uzyskałam w tym tygodniu wniosek ten został rozpatrzony pozytywnie i jest na etapie 

przygotowania wszystkich dokumentów do podpisania umowy. Aby taki wniosek móc złożyć 

trzeba było przedstawić kilka dokumentów czy też zobowiązań, które będą obowiązywały                     

z początkiem nowego roku, czyli z nowym okresem finansowania. Jednym z takich 

dokumentów był projekt uchwały z gminami sąsiednimi, w którym wjeżdża nasz autobus 

obsługujący naszą linię i m.in. mamy taką linie 26592 Chodecz – Boniewo – Chodecz, która 

właśnie wjeżdża na teren gminy Boniewo. W związku z tym podjęcie niniejszej uchwały jest 

jak najbardziej konieczne i zasadne. Na tym zakończono. Radni pytań nie mieli. O opinię 

została poproszona Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska. Radna Ewa Kwiatkowska 

przedłożyła informację, iż opinia jest pozytywna. Uchwała została poddana pod głosowanie. 

Za głosowało 12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr LVIII/386/23 została 

podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.5 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXV/144/2012  z dnia 27 grudnia 2012r. 

w sprawie określenia przystanku komunikacyjnego, warunków korzystania oraz 

ustalenia stawek opłat za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Miasto i Gmina Chodecz.  

 

                  Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła Panią 

Agatę Drzewiecką. Pani Agata poinformowała, iż niniejsza uchwała również związana jest                    

z dofinansowaniem w ramach funduszu rozwoju przewozów autobusowych, mianowicie na 

wniosek mieszkańców miejscowości Sadok została zmieniona trasa jednej z linii, która będzie 

docelowo przebiegała przez ten teren. W związku z tym aby móc prawnie ją uwzględnić we 

wniosku konieczne jest dokonanie zmiany w wykazach przystanków, czyli oficjalne 

wprowadzenie tego nowego przystanku do tych obowiązujących do tej pory. Na tym 

zakończono. Radni pytań nie mieli. O opinię została poproszona Komisja Obywatelska                           

i Ochrony Środowiska. Radna Ewa Kwiatkowska przedłożyła informację, iż opinia jest 

pozytywna. Uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 12 radnych, przeciw 0, 

wstrzymujących 0. Uchwała Nr LVIII/386/23 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

 



Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia cen biletów, opłat i uprawnień do bezpłatnych 

przejazdów w przewozie autobusami w publicznym transporcie zbiorowym 

organizowanym przez Miasto i Gminę Chodecz oraz w sprawie ustalenia Regulaminu 

przewozów w tym transporcie. 

 

                          Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła 

Panią Agatę Drzewiecką. Pani Agata poinformowała, iż niniejsza uchwała dotyczy zmian                   

w opłatach za bilety dla osób, które na co dzień korzystają z poszczególnych linii 

autobusowych. Oczywiście wynika ona ze wzrostu stawek m.in. za paliwo. Uchwała była 

konsultowana z obecnym przewoźnikiem. Na tym zakończono. Radni pytań nie mieli. O opinię 

została poproszona Komisja Budżetu i Finansów. Radny Grzegorz Makowiecki przedłożył 

informację, iż opinia jest pozytywna. Uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 

12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr LVIII/388/23 została podjęta i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 7 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXII/154/20 Rady Miejskiej w Chodczu 

z dnia 25 listopada 2020r. w sprawie zmiany określenia metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi a także zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami 

mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących odpady biodegradowalne stanowiące 

odpady komunalne w przydomowych kompostownikach oraz określenia górnych stawek 

opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania                         

i unieszkodliwiania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

   

              Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła Panią 

Skarbnik. Pani Monika poinformowała, iż analiza dochodów i wydatków poniesionych z tytułu 

funkcjonowania systemu gospodarki odpadami  komunalnymi wykazała, że opłaty pobierane 

od właścicieli nieruchomości nie są wystarczające do pokrycia wydatków z nim związanych. 

Utrzymanie stawek opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na obecnym poziomie 

zagraża powiększającym się deficytem, który będzie wymagał pokrycia z budżetu gminy, co 

negatywnie wpłynie na możliwość finansowania innych zadań samorządu gminnego. Wobec 

powyższego zachodzi potrzeba dokonania zmiany wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, zachowując przy tym  metodę ustalenia wysokości tej opłaty, czyli                 

w oparciu o liczbę mieszkańców zamieszkujących daną nieruchomość. W celu wypełnienia 

zapisów art. 6r ust. 2 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach proponuje się 

zwiększenie stawki opłaty do kwoty 29,90 zł.  miesięcznie od mieszkańca, gdy odpady są 

zbierane w sposób selektywny oraz do kwoty podwyższonej w wysokości 59,80 zł.,                                 

w przypadku niedopełnienia przez mieszkańca obowiązku selektywnego zbierania odpadów 

komunalnych. Na tym zakończono. Radni pytań nie mieli. O opinię została poproszona 

Komisja Budżetu i Finansów. Grzegorz Makowiecki przedłożył informację, iż opinia jest 

pozytywna. Następnie radna Ewa Kwiatkowska poprosiła o odczytanie stawek opłaty                              

z uchwały. Przewodnicząca o odczytanie uchwały poprosiła wiceprzewodniczącego Rady 

Wiesława Pietrzaka. Odczytano uchwałę, następnie uchwała została poddana pod głosowanie. 

Za głosowało 12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr LVIII/389/23 została 

podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 



Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości.  

             Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła Panią 

Skarbnik. Pani Monika poinformowała, iż na podstawie art.5 ustawy o podatkach i opłatach 

lokalnych Rada Gminy, w drodze uchwały, określa wysokość stawek podatku od 

nieruchomości, z tym że stawki te nie mogą przekroczyć rocznie stawek ogłoszonych                              

w Obwieszczeniu Ministra w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat 

lokalnych. Proponuje się i określa w projekcie uchwały wysokość stawek podatku od 

nieruchomości obowiązujących na terenie gm. Chodecz od gruntów: związanych                                        

z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób zakwalifikowania                             

w ewidencji gruntów i budynków – 1,05 zł. od 1 m² powierzchni; pod wodami 

powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi jezior i zbiorników 

sztucznych –  5,79 zł. od 1 ha powierzchni; niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji 

położonych na terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego 

przewiduje przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę                                    

o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy – 3,81 zł. od 1 m2 

powierzchni; pozostałych – 0,71 zł. od 1m2 powierzchni w tym zajętych na prowadzenie 

odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego 

– 0,61 zł. od 1 m² powierzchni, oznaczonych w ewidencji gruntów i budynków symbolem „ws” 

i „dr''- zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Rozwoju Regionalnego i Budownictwa w sprawie 

ewidencji gruntów i budynków  – 0,50 zł. od 1 m2 powierzchni. Od budynków lub ich części: 

mieszkalnych – 1,00 zł. od 1 m² powierzchni użytkowej, związanych z prowadzeniem 

działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na 

prowadzenie działalności gospodarczej – 26,30 zł. od 1 m² powierzchni użytkowej; zajętych na 

prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem 

siewnym – 13,47 zł. od 1 m² powierzchni użytkowej; związanych z udzielaniem świadczeń 

zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty 

udzielające tych świadczeń – 5,87 zł. od 1 m2 powierzchni użytkowej; od pozostałych – 9,71 

zł. od 1 m2 powierzchni użytkowej w tym: zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 

działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 9,71 zł. od 1 m² 

powierzchni użytkowej; od budynków letniskowych- 11,17zł. od 1 m2 powierzchni użytkowej; 

od budowli – 2% ich wartości określonej na podstawie ustawy o podatkach i opłatach 

lokalnych. Wystąpiliśmy też o opinię do Prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów 

w sprawie powyższych stawek. Opinia jest pozytywna, stawki podatkowe określone w uchwale 

Rady Miejskiej w Chodczu nie przewyższają górnych granic stawek kwotowych określonych 

w obwieszczeniu Ministra Finansów. Na tym zakończono. Radni pytań nie mieli. O opinię 

została poproszona Komisja Budżetu i Finansów. Grzegorz Makowiecki przedłożył informację, 

iż opinia jest pozytywna. Uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 12 radnych, 

przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr LVIII/390/23 została podjęta i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

 

             Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła Panią 

Skarbnik. Pani Monika poinformowała, iż na podstawie art.10 ustawy o podatkach i opłatach 

lokalnych rada gminy określa, w drodze uchwały, wysokość stawek podatku od środków 

transportowych, z tym, że roczna stawka podatku od środka transportowego nie może 

przekroczyć górnych stawek kwotowych podatku od środków transportowych określonych                  



w Obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 21 lipca 2023r. W związku z tym proponuje się 

żeby wysokość stawek od podatku od środków transportu na 2024 r. wynosiło: od samochodów 

ciężarowych  o dopuszczalnej masie całkowitej pojazdu: powyżej 3,5 tony do 5,5 tony  – 932,00 

zł.; powyżej 5,5 tony do 9 ton  – 1.556,00 zł.; powyżej 9 ton – 1.867,00 zł.; od samochodów  

ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej równej lub wyższej  niż 12 ton – 3.562,00 zł.; 

od ciągników siodłowych i balastowych  przystosowanych do używania łącznie z naczepą lub 

przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej  zespołu  pojazdów od  3,5 tony  do  12  ton – 

2.178,00 zł.; od ciągników siodłowych i balastowych przystosowanych do używania łącznie                

z naczepą lub przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów równej lub 

wyższej niż 12 ton: do 36 ton włącznie – 2.753,00 zł.; powyżej 36 ton – 3.562,00 zł.;                                  

od przyczepy lub naczepy, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę 

całkowitą od 7 ton i poniżej 12 ton z wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością rolniczą 

prowadzoną przez podatnika podatku rolnego – 1.867,00 zł.; od przyczep i naczep, które łącznie 

z pojazdem silnikowym posiadają masę całkowitą równą lub wyższą niż 12 ton, z wyjątkiem 

związanych wyłącznie z działalnością rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego: 

do 36 ton włącznie  – 2.178,00 zł.; powyżej 36 ton – 2.753,00 zł. Od autobusów w zależności 

od liczby miejsc do siedzenia: mniejszej niż 22 miejsca –  1.980,00 zł.; równej lub wyższej niż 

22 miejsca – 2.420,00zł. Wystąpiliśmy też o opinię do Prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji              

i Konsumentów w sprawie powyższych stawek. Opinia jest pozytywna, stawki podatkowe 

określone w uchwale Rady Miejskiej w Chodczu nie przewyższają górnych granic stawek 

kwotowych określonych w obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 21 lipca 2023r. Na tym 

zakończono. Radni pytań nie mieli. O opinię została poproszona Komisja Budżetu i Finansów. 

Grzegorz Makowiecki przedłożył informację, iż opinia jest pozytywna. Uchwała została 

poddana pod głosowanie. Za głosowało 12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała  

Nr LVIII/391/23 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego na 2024r. 

 

             Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła Panią 

Skarbnik. Pani Monika poinformowała, iż na podstawie art.6 o podatku rolnym - Rady Gminy 

jest uprawniona do obniżenia cen skupu żyta określonych w Monitorze Polskim na podstawie 

komunikatu Prezesa GUS, przyjmowanego jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 

obszarze gminy. Komunikat Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 21 września 

2023r. w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do 

ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2024r. Wysokość obniżonej ceny skupu żyta 

proponowana dla Państwa jest kwota 61,60 zł. za 1 q gdzie Prezes ogłosił w tym komunikacie, 

że 1 q żyta kosztuje 89,63 zł. Z kwoty 89,63 zł. proponowane jest obniżenie do kwoty 61,60 zł. 

Na tym zakończono. Radni pytań nie mieli. O opinię została poproszona Komisja Budżetu                     

i Finansów oraz Komisja Rolna i Infrastruktury Technicznej. Przewodniczący Komisji 

przedłożyli informację, iż opinie są pozytywne. Przekazano, że stawki podatków na przyszły 

rok na wniosek Burmistrza Chodcza zostały na poziomie tegorocznym. Uchwała została 

poddana pod głosowanie. Za głosowało 12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała  

Nr LVIII/392/23 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

 



Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego programu współpracy Miasta i Gminy 

Chodecz z organizacjami pozarządowymi. 

 

             Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła Panią 

Dorotę Grabczyńską. Pani Dorota poinformowała, iż ustawa o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie nakłada na jednostki samorządu terytorialnego obowiązek 

uchwalenia Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ww. Ustawy. Program określa cele, sposoby oraz formy współpracy 

Miasta i Gminy Chodecz z organizacjami pozarządowymi. Jednocześnie wskazuje zakres 

przedmiotowy współpracy oraz priorytetowe zadania publiczne. Program precyzuje również 

tryb powoływania i zasady działania komisji konkursowych powoływanych do opiniowania 

ofert w otwartym konkursie ofert. Uchwała stanowi więc wypełnienie ustawowego obowiązku 

wynikającego z ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie oraz lokalnych 

potrzeb w tym zakresie. Na tym zakończono. Radni pytań nie mieli. O opinię została 

poproszona Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska. 

Przewodniczący Komisji przedłożyli informację, iż opinie są pozytywne. Uchwała została 

poddana pod głosowanie. Za głosowało 12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała  

Nr LVIII/393/23 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 12 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

 

             Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła Panią 

Dorotę Grabczyńską. Pani Dorota poinformowała, iż Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na 

posiedzeniu w dniu 27 października 2023r. zapoznała się z dokumentem i oceniła, że forma 

wniesienia i treść wyczerpują znamiona petycji, określone w art.4 ustawy o petycjach.                          

Po dokonaniu analizy petycji Komisja ustaliła, iż została ona rozpatrzona negatywnie. 

Ustalono, iż zgodnie z obowiązującymi przepisami w ścisłej zabudowie nie można trzymać 

zwierząt gospodarskich. Jednak żadne przepisy nie określają czy gołąb jest zwierzęciem 

gospodarskim czy domowym. Prawo nie zabrania hodowli gołębi w miastach. Mając na uwadze 

powyższe Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rekomenduje Radzie Miejskiej w Chodczu 

uznanie przedmiotowej petycji w całości za niezasługującą na uwzględnienie i przyjęcie 

uchwały w proponowanym brzmieniu. Na tym zakończono. Radni pytań nie mieli. O opinię 

została poproszona Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. Przewodniczący Komisji Roman 

Łuczak przedłożył informację, iż opinia jest pozytywna. Uchwała została poddana pod 

głosowanie. Za głosowało 12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr LVIII/394/23 

została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

 

             Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła Panią 

Dorotę Grabczyńską. Pani Dorota poinformowała, iż do Rady Miejskiej w Chodczu wpłynęła 

petycja w sprawie poprawy warunków sanitarnych i higienicznych oferowanych wystawcom 

w trakcie trwania wydarzeń handlowych (odpustów). Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na 

posiedzeniu w dniu 27 października 2023r. zapoznała się z dokumentem i oceniła, że forma 

wniesienia i treść wyczerpują znamiona petycji, określone w art.4 ustawy o petycjach.                         

Po dokonaniu analizy petycji Komisja ustaliła, iż została ona rozpatrzona negatywnie. 

Handlujący mają dostęp do toalet. Warunki sanitarne i higieniczne są zgodne z wszelkimi 

wymogami.  Mając na uwadze powyższe Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rekomenduje 



Radzie Miejskiej w Chodczu uznanie przedmiotowej petycji w całości za niezasługującą na           

uwzględnienie i przyjęcie uchwały w proponowanym brzmieniu. Na tym zakończono. Radni 

pytań nie mieli. O opinię została poproszona Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Komisji Roman Łuczak przedłożył informację, iż opinia jest pozytywna. 

Uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 12 radnych, przeciw 0, 

wstrzymujących 0. Uchwała Nr LVIII/395/23 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Ad. 14 Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych celem 

zaopiniowania projektów statutów sołectw gminy Chodecz. 

 

             Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła Panią 

Dorotę Grabczyńską. Pani Dorota poinformowała, iż z uwagi na konieczność zaktualizowania 

treści statutów sołectw oraz dostosowania ich dotychczasowych zapisów do obowiązujących 

przepisów prawa istnieje potrzeba uchwalenia statutów sołectw w nowym brzmieniu. Zapisy 

uchwały zostały dostosowane do uwag Urzędu Wojewódzkiego Wydziału Nadzoru i Kontroli. 

W związku z powyższym konieczne jest przeprowadzenie konsultacji z mieszkańcami sołectw 

i podjęcie przedmiotowej uchwały. Na tym zakończono. Radni pytań nie mieli. O opinię została 

poproszona Komisja Statutowa. Przewodniczący Komisji Jerzy Stempczyński przedłożył 

informację, iż opinia jest pozytywna. Uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 

12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr LVIII/396/23 została podjęta i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 15 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta                  

i Gminy Chodecz na rok 2023. 

 

              Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła Panią 

Skarbnik. Pani Monika Matuszewska poinformowała, iż w budżecie gminy Chodecz na 2023 

rok dokonuje się zwiększenia po stronie planu dochodów i wydatków w kwocie 169.822,40 zł. 

W toku realizacji budżetu dokonuje się następujących zmian: dochody: pismem od Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego zmniejszono dotację w rozdziale Lokalny transport zbiorowy                        

w paragrafie 201 o kwotę 2 213,60 zł. Powyższe środki były przeznaczone na sfinansowanie 

wydatków wynikających z wejścia w życie ustawy – Kodeks wyborczy oraz niektórych innych 

ustaw, która nałożyła na organy wykonawcze gmin obowiązek zorganizowania bezpłatnych 

przewozów do lokali wyborczych dla wyborców niepełnosprawnych oraz wyborców, którzy 

najpóźniej w dniu głosowania kończą 60 lat; pismem od Ministra Finansów zwiększono 

subwencję ogólną na rok 2023 w rozdziale Różne rozliczenia w paragrafie 275 o kwotę 

166 312,00 zł. Środki rezerwy subwencji ogólnej zostały rozdzielone proporcjonalnie do 

udziału średnich wydatków majątkowych gminy z lat 2020 – 2022 odpowiednio wszystkich 

gmin, których liczba mieszkańców nie przekroczyła 10 tysięcy lub wszystkich gmin, w których 

liczba mieszkańców przekracza 150 tysięcy mieszkańców. Pismem od Ministra Finansów 

zwiększono dotacje w rozdziale Różne rozliczenia w paragrafie 210 w kwocie 5 724,00 zł.                     

z przeznaczeniem na realizację dodatkowych zadań oświatowych związanych z kształceniem, 

wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy. Wydatki: 

zmiany w planie finansowym w zakresie wydatków dokonuje się celem zapewnienia realizacji 



zadań zgodnie z załącznikiem nr 2 niniejszej uchwały. Wprowadza się nowe zadania 

inwestycyjne: budowa chodnika w Chodczu przy ul. Aptecznej w kwocie 17 000,00 zł; 

wykonanie podjazdu dla inwalidów przy OSP w Przysypce, Sobiczewach i Psarach w kwocie 

12 000,00 zł.; montaż lamy solarnej oraz stojaka na kajaki w kwocie 5 500,00 zł. Obecnie 

dochody gminy wynoszą 42 489 137,84 zł. wydatki budżetu wynoszą 46 543 665,62 zł.                      

W związku z tymi wszystkimi zmianami dokonano zmian w załącznikach dochody i wydatki 

związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych 

ustawami. Limity wydatków na zadania inwestycyjne też w tym załączniku zostały zmienione 

i zmiana załącznika gdzie jest profilaktyka alkoholowa oraz zmiana załącznika plan finansowy 

dochodów i wydatków środków funduszu pomocowego na realizację zadań na rzecz pomocy 

obywatelom Ukrainy na rok 2023. Po wszystkich zmianach w wyniku wprowadzonych zmian 

deficyt budżetu Gminy Chodecz na 2023 rok nie uległ zmianie i wynosi 4 054 527,78 zł.                     

Na tym zakończono. Radni pytań nie mieli. O opinię została poproszona Komisja Budżetu                     

i Finansów. Grzegorz Makowiecki przedłożył informację, iż opinia jest pozytywna. Uchwała 

została poddana pod głosowanie. Za głosowało 12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. 

Uchwała Nr LVIII/397/23 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 16 Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień podatku od nieruchomości. 

              Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła Panią 

Skarbnik. Pani Monika Matuszewska poinformowała, iż zgodnie z art. 7 ustawy o podatkach              

i opłatach lokalnych Rada Gminy, w drodze uchwały, może wprowadzić inne zwolnienia 

przedmiotowe niż określone w ustawie. Począwszy od roku 2011r. na terenie Miasta i Gminy 

Chodecz obowiązywała uchwała w sprawie zwolnień przedmiotowych w podatku od 

nieruchomości wprowadzająca zwolnienia między innymi dla działalności kulturalnej, 

sportowej i przeciwpożarowej. Obecnie proponuje się żeby zwolnić od podatku od 

nieruchomości budynki, grunty i budowle zajęte na prowadzenie działalności w zakresie 

kultury i sztuki oraz świetlice z wyjątkiem zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej, 

budynki, grunty i budowle zajęte w zakresie działalności przeciwpożarowej z wyjątkiem 

zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej, budynki, grunty i budowle zajęte na 

działalność w zakresie sportu z wyjątkiem zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej, 

budowle związane z prowadzeniem gospodarki wodnej i ściekowej (zaopatrzenie ludności  

 wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków), budynki (lokale) zajmowane przez Miejsko - 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. Niniejsza uchwała została dostosowana do aktualnego 

stanu prawnego. Na tym zakończono. Radni pytań nie mieli. O opinię została poproszona 

Komisja Budżetu i Finansów. Grzegorz Makowiecki przedłożył informację, iż opinia jest 

pozytywna. Uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 12 radnych, przeciw 0, 

wstrzymujących 0. Uchwała Nr LVIII/398/23 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 17 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Miasta 

i Gminy Chodecz. 

 

              Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła Panią 

Justynę Matuszewską. Pani Matuszewska poinformowała, iż przystąpienie do sporządzenia 

planu ogólnego rozpoczyna procedurę planistyczną, zgodnie z art. 13 i ustawy i jest 

podyktowane zmianą ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, która weszła 



w życie 24 września 2023r. Zgodnie z tą zmianą 1 stycznia 2026r. z mocy ustawy utraci moc 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. Ustawa wprowadza               

w jego miejsce nowy akt planowania przestrzennego w postaci planu ogólnego. Plan ogólny 

ma określić podział obszaru gminy na strefy planistyczne oraz wskazać gminne standardy 

urbanistyczne. W planie ogólnym fakultatywnie można określić także obszary zabudowy 

śródmiejskiej, obszary uzupełnienia zabudowy oraz gminne standardy dostępności 

infrastruktury społecznej. Plan ogólny będzie podstawą do sporządzenia planów miejscowych 

oraz decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu. Będzie stanowił akt prawa 

miejscowego. W związku z powyższym zasadnym jest przystąpienie do sporządzenia planu 

ogólnego miasta i gminy Chodecz. Na tym zakończono. Radni pytań nie mieli. O opinię została 

poproszona Komisja Rolna i Infrastruktury Technicznej. Wiesław Feliniak przedłożył 

informację, iż opinia jest pozytywna. Uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 

12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr LVIII/399/23 została podjęta i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 18 Interpelacje i zapytania radnych. 

     

         Radni nie zgłaszali interpelacji. 

  

Ad. 19 Sprawy bieżące  i  wolne wnioski. 

 

         Nikt z obecnych na sali nie zabrał głosu.    

 

Ad. 20 Zakończenie  obrad  sesji. 

 

        Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, iż zamyka obrady LVIII sesji Rady 

Miejskiej w Chodczu i dziękuje za przybycie radnym, sołtysom oraz pozostałym osobom 

obecnym na sali. Sesja zakończyła się o godz. 13:52. 

 

 

 

 

                                                                                Przewodniczący  

                                                                                Rady Miejskiej 

 

                                                                                 Anna Twardowska 

 

 

 

 

 

Sporządziła: 

Łukaszewicz Daria 


